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Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 
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Sammanträde med utbildningsnämnden 

 
Tid: Tisdag den 17 oktober 2023, kl. 08.30–12.35 

Plats: Sal Kvallsta, Knivsta kommunhus 

Beslutande: Pierre Janson (KNU), ordförande 

Oscar Hahne (KD), 1:e vice ordförande 

Bengt-Ivar Fransson (M), 2:e vice ordförande 

Marianne Wikström (KNU) 

Ronald Westman (SD) 

Johan Eskhult (C)  

Arne Östman (S) 

 

Ersättare: Lisbeth Rye-Danjelsen (KNU) 

Linda Eriksson (KNU) 

Anna Koskela-Lundén (L) 

 

Övriga deltagare: Tapio Liimatainen, utbildningschef 

 

Mötessekreterare Isolde Limé, nämndsekreterare 

Justering, se sista 

sida för digital 

underskrift: 

Protokollet justeras med digital signatur den 24 oktober av: Pierre 

Janson (KNU) och Bengt-Ivar Fransson (M).  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 2 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 48 
 

Justering 

Protokollet justeras digitalt den 24 oktober av Pierre Janson (KNU), ordförande, och Bengt-
Ivar Fransson (M), justerare.  

 
§ 49 
 

Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns med följande ändringar:  

Bengt-Ivar Fransson (M) anmäler ett initiativärende: Dags att sätta ner foten kring 
Sjögrenska gymnasiets framtid. Punkten läggs sist på dagordningen. Se protokollsbilaga 1. 

 
§ 50 

Informationsärenden 

a) Sjögrenska betyg och aktuella fokusområden 
Helena Sandgren, rektor Sjögrenska gymnasiet, informerar.  
b) Personalrekryteringsrapport 
Camilla Estlind, HR-partner utbildningskontoret, informerar.  
c) Statistik luftrenare 
Agata Viltelund, verksamhetschef förskola, och Amanda Wiljeäng, rektor Verktygslådan, 
informerar.  
d) Barns delaktighet och inflytande 
Amanda Wiljeäng, rektor Verktygslådans förskola, informerar.  
e) NP-resultat – uppdelade SVE/SVA-resultat 
Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef skola, informerar.  
f) Antal specialpedagoger och utbildning 
Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef skola, informerar.  
g) Hälsosamtal 
Anna-Lena Persbacke, verksamhetschef elevhälsan, informerar.  
h) Samverkan socialtjänst och region Uppsala 
Anna-Lena Persbacke, verksamhetschef elevhälsan, informerar. 
i) Genomlysning av tillgång till undervisningsmaterial och 
skolböcker 
Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar. 
Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef skola, informerar.  
j) Aktuellt från förvaltningen 

 Tillgång förskoleplatser 

 Skolskjuts 

 

  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 3 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 51   Dnr: UN-2023/193 

Ändrad sammanträdesdag för utbildningsnämnden  

Utbildningsnämndens beslut 

Sammanträdestillfället med utbildningsnämnden den 5 december flyttas till den 28 november 
14.45. 

Sammanfattning av ärendet 

Sammanträdestillfället med utbildningsnämnden den 5 december flyttas till den 28 november 
för att kunna erbjuda RISE möjlighet för besök. 

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2023-09-20 

Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar.  

 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Utbildningschef 
Utbildningsnämnden 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 4 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 52   Dnr: UN-2023/172 

Sammanträdestider för utbildningsnämnden 2024 

Utbildningsnämndens beslut 

1. Utbildningsnämnden sammanträder år 2024 den 6 februari, 19 mars, 7 maj, 11 juni, 
10 september, 9 oktober (onsdag) samt 10 december.  

2. Utbildningsnämndens budgetdag äger rum den 9 oktober.  

3. Nämndens kvalitetsdagar äger rum den 19–20 mars. 

Yrkanden och förslag 

Tapio Liimatainen, utbildningschef, föreslår att sammanträdet den 12 mars ändras till den 19 
mars så att det sammanfaller med nämndens kvalitetsdagar den 19-20 mars.  

Propositionsordning 

Ordförande ställer det utsända förslaget till beslut, med det ändrade datumet, mot avslag och 
finner att nämnden bifaller förslaget.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige och kommunstyrelsen har beslutat om sammanträdestider för 2024, 
varefter övriga nämnder fattar beslut om sina. Hänsyn har tagits till helgdagar och skollov. 

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2023-08-21 
Utbildningsnämndens tidplan 2024 

Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar.  

Beslutet ska skickas till 
Akten  
Utbildningsnämnden 
 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 5 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 53   Dnr: UN-2023/190 

Läsårstider 2024/2025  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att fastställa läsårstider för läsåret 2024/2025 för Knivsta 
kommuns kommunala skolor och förskolor enligt förvaltningens förslag. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslaget innehåller läsårstider för läsåret 2024/2025. I förslaget till läsårstider för Knivstas 
kommunala skolor finns ännu inte planeringsdagar för förskola och fritidshem inlagda. 
Planeringsdagarna för förskola och fritidshem kommer i stort att sammanfalla med skolans 
studiedagar i början och slutet av terminerna. 

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2023-09-20 
Bilaga: Läsårstider 2024/2025 

Ann Ohlsson Ax, administrativ chef, informerar.  

Beslutet ska skickas till 
Akten  
Rektorer förskola och grundskola  
Utbildningskontorets ledningsgrupp  

 

 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 6 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 54   Dnr: UN-2022/146 

Svar på motion 2022:11 från Anna Koskela-Lundén (L) och Lotta Wiström (L) - 
Åtgärder mot skadegörelse  
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämndens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige bifaller motionen.  

Yrkanden 

Marianne Wikström (KNU) yrkar att förslaget till beslut och beslutsmeningen ska gälla 
kommunfullmäktige.   

Bengt-Ivar Fransson (M) yrkar bifall till Marianne Wikströms yrkande.  

Propositionsordning 

Ordförande ställer förslaget till beslut med reviderad beslutsmening mot avslag och finner att 
nämnden bifaller förslaget. 

Sammanfattning 

Liberalerna föreslår i en motion att rektorerna vid våra skolor ska samarbeta med eleverna 
för att utvärdera och genomföra åtgärder som minskar skadegörelsen. Vi föreslår att 
nämnden fattar beslut i enlighet med motionen från Liberalerna. Beslutet skulle innebära att 
rektorerna får i uppdrag att arbeta tillsammans med eleverna för att identifiera och 
implementera åtgärder som minskar skadegörelsen på skolorna. 
 

Underlag för beslut 

Tjänsteutlåtande 2023-09-25 

Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef skola, informerar.   



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 7 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 55   Dnr: UN-2023/130 

Svar på motion 2023:05 från Christer Johansson (V) och Maria Fornemo (V) - Frukost 
till elever 
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämndens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Yrkanden 

Marianne Wikström (KNU) yrkar att förslaget till beslut och beslutsmeningen ska gälla 
kommunfullmäktige.   

Bengt-Ivar Fransson (M) yrkar bifall till Marianne Wikströms yrkande.  

Propositionsordning 

Ordförande ställer förslaget till beslut med reviderad beslutsmening mot avslag och finner att 
nämnden bifaller förslaget. 

Sammanfattning  
Vänsterpartiet hänvisar i sin motion till en Novus-undersökning från januari 2022, där 8 av 10 
svenskar önskar att det införs gratis skolfrukost.  
De anför att tidigare erfarenheter av frukost medför lugnare och mer fokuserade elever - men 
även vinster i form av minskad skadegörelse på skolorna på grund av att frukostarna bidragit 
till högre trivsel och bättre gemenskap. Dessutom ökar studieron, vilket leder till en bättre 
arbetsmiljö för lärarna.  
Enligt Vänsterpartiets motion äter endast två av tre grundskoleelever frukost dagligen.  
 

Underlag för beslut:  

Tjänsteutlåtande 2023-09-25 

Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar.  
 
 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 8 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 56   Dnr: UN-2023/191 

Svar på motion 2023:06 från Lotta Wiström (L) - SFI-undervisning för ukrainska 
flyktingar 

 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämndens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.   

Yrkanden 

Marianne Wikström (KNU) yrkar på ändring i skrivelsen så att förslaget till beslut och 
beslutsmeningen gäller kommunfullmäktige.   

Propositionsordning 

Ordförande ställer förslaget till beslut med reviderad beslutsmening mot avslag och finner att 
nämnden bifaller förslaget. 

Sammanfattning  
Liberalerna har inkommit med en motion om att erbjuda ukrainska flyktingar svenska för 
invandrare (SFI) inom ramen för den kommunala vuxenutbildningen samt att vi ska söka 
statsbidrag för finansiering av insatsen. Vi erbjuder redan SFI i regi av den kommunala 
vuxenutbildningen till ukrainska flyktingar och vi har valt att ej söka statsbidrag. Mot 
bakgrund av detta föreslår vi att utbildningsnämnden avslår motionen från Liberalerna.  
 

Underlag för beslut:  

Tjänsteutlåtande 2023-09-26 

Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef skola, informerar.  

 
 
  
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 9 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 57   Dnr: UN-2023/195 

Förbättrad tillgång till verksamhetslokaler för civilsamhället och föreningslivet 
 
Förslag till beslut  
Utbildningsnämnden skickar vidare förslag om förflyttning av budgetmedel (lokalersättning) 
till kommunstyrelsen för beslut.  
 
Sammanfattning  
Idag hyr utbildningsnämnden alla sina verksamhetslokaler av Kommunfastigheter 24 h per 
dygn 365 dagar om året dvs 8760 h/år. Verksamheterna nyttjar lokalerna ungefär 12 h per 
dygn i 220 dagar om året dvs. 2640 h/år. Det innebär att utbildningsverksamheterna betalar 
hyra för 6120 h/år som inte nyttjas och som blir kostnadsdrivande i form av höga lokalbidrag 
vilket i stället skulle kunna läggas på barnomsorgs- och/eller skolpeng. Utifrån ett 
kommunperspektiv borde vissa av lokalerna i stället finnas tillgängliga för civilsamhället och 
föreningslivet på kvällar och helger. 
 

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2023-09-25 
Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar.  
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 10 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 58   Dnr: UN-2023/183 

Resursfördelningsmodell och socioekonomiskt stöd för förskola 

Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att fastställa resursfördelningsmodellen för förskola. 
Utbildningsnämnden beslutar även att inte avsätta medel i en pott för socioekonomiskt stöd 
till förskolan. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 

Arne Östman (S) reserverar sig mot andra beslutsmeningen (se protokollsbilaga 2).  

Anna Koskela-Lundén (L) lämnar ett särskilt yttrande (se protokollsbilaga 3). 

Yrkanden 

Bengt-Ivar Fransson (M) yrkar bifall till förslaget.  

Arne Östman (S) yrkar bifall till första beslutsmeningen i det utsända förslaget och avslag till 
andra beslutsmeningen.  

Propositionsordning  

Ordföranden ställer den första beslutsmeningen mot avslag och finner att nämnden bifaller 
förslaget.  

Därefter ställer ordföranden den andra beslutsmeningen mot avslag i enlighet med Arne 
Östmans yrkande och finner att nämnden bifaller förslaget.  

Underlag för beslut: 
Resursfördelningsmodell förskola 202401 
Tjänsteskrivelse 2023-09-06 
Maria Nordanberg, förvaltningsekonomi, informerar.  
Agata Viltelund, verksamhetschef förskola, informerar.  
 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsen 
 

Ajournering 

Ordföranden ajournerade mötet en kort stund under ärendet.   



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 11 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 59   Dnr: UN-2023/188 
 
Omedelbart justerat beslut. Se separat protokoll.   



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 12 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 60 

Anmälan av delegationsbeslut 

Följande beslut är anmälda till utbildningsnämnden:  

- Delegationsbeslut registrerade i 360 2023-08-29 – 2023-10-09 

- Skolskjutsbeslut 2023-08-01 – 2023-09-30 

- Skolvalsbeslut 2023-08-29 – 2023-09-19 

 
§ 61 
 

Övriga anmälningsärenden 

Initiativärendet ” Dags att sätta ner foten kring Sjögrenska gymnasiets framtid” från Bengt-
Ivar Fransson (M) anmäls till nämnden och överlämnas till förvaltningen för vidare utredning. 

  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 13 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Protokollsbilaga 1.  

 

 
 
Ledamotsinitiativ – Utbildningsnämnden 
 
Dags att sätta ner foten kring Sjögrenska gymnasiets framtid 
När Segerstaskolan på grund av beslut i Bygg- och miljönämnden (BMN) ej längre kunde 
användas för skolverksamhet efter den 1 augusti 2022, så gjordes ett gediget arbete för att 
säkerställa att alla elever fick en bra miljö för sin undervisning. Det involverade barnen på 
Skutans förskola samt eleverna på Segerstaskolan och Sjögrenska gymnasiet. 
I dag finns alla barn och elever i andra lokaler, men när det gäller eleverna på Sjögrenska 
gymnasiet så finns de i förskolans gamla lokaler, vilket inte är långsiktigt optimala. I samband 
med flytten så sades det att lokaler i CIK skulle kunna komma att göras i ordning för 
Sjögrenska gymnasiet. 
Det har nu gått en hel del tid sedan underlaget togs fram för att kunna gå vidare med 
Sjögrenska gymnasiets framtid och det står dessutom också klart att nuvarande situation inte 
är bra för Sjögrenska gymnasiet. 
Det är nu hög tid att sätta ner foten och att undersöka möjligheten att hitta en lokal där 
Sjögrenska gymnasiet kan utvecklas, samt att i samband med detta också fatta beslut om 
när styret vill se en högskoleförberedande gymnasieskola i Knivsta. 
Jag föreslår att utbildningsnämnden fattar beslut om: 

1. Att ge utbildningsförvaltningen i uppdrag att så fort det är möjligt hitta nya lokaler för 

Sjögrenska gymnasiet  

2. Att ta fram en tidplan för en högskoleförberedande gymnasieskola i Knivsta 

 
Bengt-Ivar Fransson (M) 
2:e vice ordförande UN 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 14 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Protokollsbilaga 2.  

 

Reservation, ärende 12, UN möte 17/10, 2023 

Socialdemokraterna yrkar avslag på Utbildningsnämndens beslut att socioekonomisk 
viktning inte ska ingå i fördelningen av kommunala medel till förskolan.  

Vår bedömning är att kompensatoriska satsningar utifrån socio-ekonomiska behov är ett 
viktigt verktyg för att ge barn jämlika möjligheter och motverka ojämlikhet i samhället. Det 
finns också forskningsstöd för att ju tidigare kompensatoriska insatser görs, desto större 
chanser har de att lyckas. Med andra ord finns det goda skäl till att göra sådana satsningar 
redan på förskolan.  

Att satsa på förskolan för barn från resurssvaga hem är också ett verktyg för att i ett tidigt 
skede upptäcka eventuella problem hos föräldrar och barn vilket ger möjlighet till tidiga 
insatser till nytta för utsatta familjer. Det gagnar även kommunen som kan stötta familjer utan 
att det krävs myndighetsbeslut som ofta innebär trauman för de drabbade och stora 
kostnader för kommunen. Det gäller att tänka långsiktigt och satsa medel och resurser i ett 
tidigt skede. 

 
Arne Östman (S) ledamot  
Utbildningsnämnden 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 15 (15)  

Sammanträdesdatum  

2023-10-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Protokollsbilaga 3.  

 

 

 

Särskilt yttrande från Liberalerna  

UN 2023/183 

 

Skolan och förskolan ska vara likvärdig. Det innebär bland annat att utbildningen ska 
uppväga skillnader i barns och elevers bakgrund och förutsättningar. Ett verktyg för detta är 
att fördela resurser utifrån barns och elevers socioekonomiska bakgrund. Vidare är förskolan 
det första steget i barnets utbildning och verksamheten där ska lägga grunden till ett livslångt 
lärande. 

Statistik från SCB visar att av Knivsta kommuns ca 30 förskolor och pedagogisk omsorg 
skulle det vara aktuellt att ge 8 enheter del av en socioekonomisk pott. Det grundar sig i att 
det är 8 enheter som har en högre beräknad andel barn som riskerar att inte uppnå målen i 
åk 9 mot bakgrund av deras socioekonomiska bakgrund. Trots detta beslutade 
utbildningsnämnden att inte avsätta medel i en pott för socioekonomiskt stöd till förskolan. 
Det bedömdes att summan 1 miljon kronor, 30 - 228 tkr fördelat på 8 enheter skulle vara för 
liten för att motivera en förändring. 

Alla barn, oberoende av bostadsort och familjens socioekonomiska förhållanden, ska enligt 
skollagen ha lika tillgång till utbildning i förskolan. En förskola som inte är likvärdig riskerar att 
bidra till att den sociala ojämlikheten i ett samhälle förstärks. 

Vi anser att det är olyckligt då förskolan spelar en viktig roll genom att förbereda barnen för 
ett livslångt lärande. En fungerande resursfördelningsmodell till förskolan bör utgå från 
förskolors olika behov och lokala förutsättningar genom att ta hänsyn till socioekonomisk 
karaktär. Men det finns även andra aspekter att ta hänsyn till som barnens ålder, 
personalens kompetens, personaltäthet, lokalernas och utemiljöns utformning, barn med 
annat modersmål än svenska, barn i behov av särskilt stöd i sin utveckling samt 
barngruppens sammansättning och storlek. 

Vi hade önskat att det socioekonomiska stödet på en miljon kronor åter fördelats ut till de 8 
berörda förskolorna. 

Knivsta den 19.e oktober 2023 

 

Anna Koskela-Lundén Liberalerna Knivsta 


